

auront contractées durant leur Captivité. Et chaque Couronne foldera respectivement les Avances, qui auront été faites pour la Subsistance et l'Entretien de ses Prisonniers, par le Souverain du Païs, où ils auront été détenus, conformément aux Reçus, et Etats constatés, et autres Titres autentiques qui seront fournis de Part et d'autre.

Article XXV.

Pour prevenir tous Sujets de Plaintes et de Contestations, qui pourroient naitre à l'Occasion des Vaisseaux, Marchandises, ou autres Effets, qui seroient pris par Mer; on est convenu reciproquement, que les Vaisseaux, Marchandises et Effets, qui seroient pris dans la Manche, et dans les Mers du Nord, après l'Espace de douze Jours, à compter depuis la Ratification des presens Articles Preliminaires, seront de Part et d'autre restitués reciproquement.

Que le Terme sera de six Semaines pour les Prises faites, depuis la Manche, les Mers Britanniques, et les Mers du Nord, jusqu'aux Isles Canaries inclusivement, soit dans l'Océan soit dans la Méditerranée.

De trois Mois depuis les dites Isles Canaries, jusqu'à la Ligne Equinoctiale, ou l'Equateur.

Enfin de six Mois au delà de la dite Ligne Equinoctiale, ou l'Equateur, et dans tous les autres Endroits du Monde, sans aucune Exception,

ni

ed during their Captivity. And each Crown shall respectively pay the Advances which shall have been made for the Subsistance and Maintenance of their Prisoners, by the Sovereign of the Country where they shall have been detained, according to the Receipts and attested Accounts, and other authentick Titles which shall be furnished on each Side.

Article XXV.

In order to prevent all Causes of Complaints, and Disputes, which may arise, on Account of Ships, Merchandizes, and other Effects, which may be taken by Sea, It is reciprocally agreed, that the Ships, Merchandizes, and Effects, which may be taken in the Channel, and in the North Seas, after the Space of Twelve Days, to be computed from the Ratification of the present Preliminary Articles, shall be reciprocally restored on each Side.

That the Term shall be Six Weeks for the Prizes taken, from the Channel, the British Seas, and the North Seas, as far as the Canary Islands inclusively, either in the Ocean, or in the Mediterranean.

Three Months, from the said Canary Islands as far as the Equinoctial Line, or Equator.

Lastly, Six Months, beyond the said Equinoctial Line, or Equator, and in all other Parts of the World, without

F

any